
 

 

<
A
r
r
a
y
O
f
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
  
<
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
    
<
N
a
m
e
>
D
o
c
u
m
e
n
t
A
m
o
u
n
t
N
u
m
b
e
r
<
/
N
a
m
e
> 
    
<
V
a
l
u
e
>
A
c
a
d
r
e
D
o
c
u
m
e
n
t
A
m
o
u
n
t
N
u
m
b
e
r
<
/
V
a
l
u
e
> 
  
<
/
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
  
<
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
    
<
N
a
m
e
>
D
o
c
u
m
e
n
t
U
n
i
q
u
e
N
u
m
b
e
r
<
/
N
a
m
e
> 
    
<
V
a
l
u
e
>
A
c
a
d
r
e
D
o
c
u
m
e
n
t
U
n
i
q
u
e
N
u
m
b
e
r
<
/
V
a
l
u
e
> 
  
<
/
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
  
<
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
    
<
N
a
m
e
>
D
o
c
u
m
e
n
t
N
o
<
/
N
a
m
e
> 
    
<
V
a
l
u
e
>
A
c
a
d
r
e
D
o
c
u
m
e
n
t
N
o
<
/
V
a
l
u
e
> 
  
<
/
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
  
<
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
    
<
N
a
m
e
>
D
o
k
u
m
e
n
t
N
u
m
m
e
r
<
/
N
a
m
e
> 
    
<
V
a
l
u
e
>
A
c
a
d
r
e
D
o
k
u
m
e
n
t
N
u
m
m
e
r
<
/
V
a
l
u
e
> 
  
<
/
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
  
<
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
    
<
N
a
m
e
>
S
u
p
p
l
e
m
e
n
t
N
u
m
b
e
r
<
/
N
a
m
e
> 
    
<
V
a
l
u
e
>
A
c
a
d
r
e
S
u
p
p
l
e
m
e
n
t
U
n
i
q
u
e
N
u
m
b
e
r
<
/
V
a
l
u
e
> 
  
<
/
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
  
<
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
    
<
N
a
m
e
>
D
o
c
u
m
e
n
t
U
U
I
D
<
/
N
a
m
e
> 
    
<
V
a
l
u
e
>
A
c
a
d
r
e
D
o
c
u
m
e
n
t
N
o
d
e
I
d
<
/
V
a
l
u
e
> 
  
<
/
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
  
<
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
    
<
N
a
m
e
>
C
a
s
e
U
U
I
D
<
/
N
a
m
e
> 
    
<
V
a
l
u
e
>
A
c
a
d
r
e
C
a
s
e
N
o
d
e
I
d
<
/
V
a
l
u
e
> 
  
<
/
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 
<
/
A
r
r
a
y
O
f
A
c
a
d
r
e
L
a
t
e
m
e
r
g
e
d
F
i
e
l
d
> 

Side 1 af 2

    

1. Kostordninger 
Gitte Lynggaard havde dagsordenssat punktet med henblik på en drøftelse 
af, hvorvidt et eventuelt underskud på kostordningerne kan få konsekvenser 
for borgerne.  
 
Vickie orienterede om, at et underskud vil blive hentet ind ’over tid’. Kristian 
oplyste, at der er fokus på dette i den løbende økonomiopfølgning. 
 
Det aftaltes, at der på pårørenderåds mødet den 5. september 2024 gives en 
halvårsstatus i forhold til budgetopfølgning på kostordningerne. 

 

2. Masterplan 
Vickie orienterede om, at Masterplanen er vedtaget i Senior-, Social- og 
Sundhedsudvalget primo maj.  
 
Vickie orienterede endvidere om de tiltag (i forhold til Masterplanen), der alle-
rede er sat i gang/på vej, bl.a. forslag til budgettema 2025 om idrætscertifice-
ring af socialafdelingens tilbud (herunder bevægelseskoordinator og kostvej-
leder).  
 
 

3. Deltagelse i temadrøftelse med Handicaprådet den 30. maj 2024 
Yderligere emner til drøftelse med Handicaprådet blev drøftet. Fra Pårøren-
derådet deltager Kirsten Clausen, Ann Orloff, Gitte Sønderlund, Gitte Lyng-

 Referat 
 
Møde i Pårørenderåd Handicap  
den 28. maj 2024 
 

Deltagere: Gitte Lynggaard - pårørende 
Lisbet Toft-Nielsen - pårørende 
Kirsten Clausen – pårørende 
Gitte Sønderlund – pårørende 
Arne Mortensen – pårørende 
Finn Christensen - pårørende 
Sine Hindsgaul Hansen – pårørende 
Ann Orloff Nielsen – pårørende 
Helene og Claus – pårørende 
Bente – pårørende  
Vickie Kramer - socialchef 
Kristian Nygaard Madsen – områdeleder Botilbud 
Pia Holm – fuldmægtig (referent) 
 

  

  

  

Social, Sundhed og Beskæftigelse 
Socialafdelingen  
Svinget 14 
5700 Svendborg 
 
 

Sagsid: 23/24909 
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gaard og Arne Mortensen. 
 

4. Eventuelt 
Gitte Lynggaard rejste spørgsmål om brandsikkerheden på bostederne i for-
bindelse med opladning af batterier til el-cykler. Kristian følger op på dette 
med en afklaring snarest. 
 
- - - - - - - - - -  
Kirsten Clausen spurgte til information til Pårørenderådet i forbindelse med 
lederskift. Vickie orienterede om proceduren for dette.  
 
- - - - - - - - - -  
Kirsten Clausen spurgte til baggrunden for ændring af den planlagte møde-
dato (21. maj) til 28. maj. Baggrunden herfor er, at hverken Vickie eller Kri-
stian havde mulighed for at deltage den 21. maj.  
 
- - - - - - - - - -  
Såfremt der bliver behov for et ekstraordinært Pårørenderådsmøde i forbin-
delse med budget 2025, gives der besked til enten Kirsten Clausen eller Bir-
the Ramsgaard, som herefter vil sørge for, at sende besked videre via intern 
mailliste. 
 
Der blev rejst spørgsmål til effektiviseringsbidraget på 0,35%, som de sene-
ste år kun har været gældende for Socialområdet. Efterfølgende kan det op-
lyses, at effektiviseringsbidraget nu atter er gældende for alle områder (Æl-
dre-, Social- samt Børne- og Ungeområdet). Bidraget er på 0,3%. 
 
- - - - - - - - - -  
Lisbet Toft-Nielsen spurgte til, om busserne på bostederne er leasede eller 
ejede samt hvornår der forventes udskiftning. Kristian laver en oversigt over 
dette til næste Pårørenderådsmøde.   
 
 
 
 
 
 
 
Næste møde i Pårørenderådet: 
5. september 2024 – tilmelding til mødet senest 30. august 2024. 
 
Dagsordenspunkter sendes til pia.holm@svendborg.dk senest 15. 
august 2024. 
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